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Idén már harmadjára bocsátanak el a rendelőből 

Leépítés a laborban, 
perel a szakszervezet 

A polgármester gyorsuló munkáról, az ellenzék elhúzódó építésről beszél 

Városházi csatornacsata 
Kilencvenhat álláshelyet szün-
tettek meg február óta a tetemes 
adósságot felhalmozott szegedi 
rendelőintézetben. A végkielé-
gítésekre több mint százmillió 
forintot fordítottak. A szakszer-
vezet a munkaügyi bírósághoz 
fordult egy ki nem fizetett já-
randóság miatt. 

Tavaly huszonnégy, idén pedig 
kilencvenhat álláshelyet szünte-
tett meg a fenntartó önkormány-
zat a járóbeteg-szakellátást végző 
szegedi rendelőintézetben, 
amely két év alatt több mint 500 
millió forintos adósságot halmo-
zott fel. „A létszámleépítés csak 
a jéghegy csúcsa" - nyilatkozta 
lapunknak még februárban Tí-
már Péter, az Egészségügyi Dol-
gozók Demokratikus Szakszer-
vezetének (EDDSZ) helyi elnöke 
arra utalva, hogy az intézmény 
hiánya több száz millió forintra 
rúg. A szakrendelő közalkalma-
zotti tanácsának elnöke tudni 
vélte: a fenntartó 556-ról 40l-re 
akarja csökkenteni év végéig a 
dolgozói összlétszámot. Február-
ban 29 betöltött és kilenc üres ál-
láshely megszüntetéséről határo-
zott a városi közgyűlés. 

Májusban ismét téma volt a 
testületi ülésen a rendelőintézet. 
Nem csupán azért, mert akkor 
nevezték ki az intézmény élére 
az önkormányzati biztost, ha-
nem azért is, mert újabb elbocsá-
tásokról döntöttek. Noha az 
egészségügyi bizottság fideszes 
tagja, Hűvös László kérte, hogy 
az esetleges leépítésekről a vál-
ságmenedzser június végi jelen-
tésének tükrében döntsenek - a 
többség elutasította a javaslatot, 
így májusban 24 betöltött és öt 
üres álláshelyet szüntettek meg. 

A múlt heti évadnyitó közgyűlé-
sen választották meg a rendelőin-
tézet új főigazgatóját. Tálosi Lász-
ló ellenszavazat nélkül került az 
intézmény élére, melyet október 
l-jétől irányít. A városi költségve-
tés módosításakor döntöttek az 
újabb elbocsátásokról. A létszám-
leépítést a „Szakorvosi Ellátás és 
Háziorvosi Szolgálat pénzügyi sta-

Ki LESZ A M0S0DÁS? 
Takarékosabb és hatékonyabb, ha 
külső cég végzi a mosodai szol-
gáltatást a városi kórházban - ál-
lítják az önkormányzat és az 
egészségügyi intézmény vezetői. 
Ennek megfelelően közbeszerzési 
pályázatot hirdettek, amelynek 
eredményét szeptember 30-án is-
mertetik. Az eljárás eredményes-
ségétől függően november l-jétől 
26, majd december l-jétől további 
három álláshelyet szüntetnek meg 
a kórházban. Korábban az étkez-
tetésére kívántak külső céget be-
vonni, de az eljárás eredményte-
len volt. 

bilizációs programja keretében a 
költséghatékonyság érdekében, 
valamint a közreműködői szerző-
déses jogviszony létesítésével ösz-
szefüggésben" kezdeményezték. A 
határozat értelmében 11,5 üres ál-
láshelyet azonnal, 17,5 betöltött 
álláshelyet pedig november 15-éig 
kell megszüntetni. 

Hogy miért jön mindig elő a 
bűvös 29-es szám? Mert a Mun-
ka törvénykönyve szerint a mun-
káltatónak csak 30 vagy annál 
több ember együttes elbocsátása 
esetén kell egyeztetnie a szak-
szervezettel. Az EDDSZ helyi 
vezetője elmondta: informális 
úton értesült arról, hogy a labor-
ból elküldenek dolgozókat és át-
szervezik a traumatológiát, de 
erről nemhogy nem egyeztetett, 
nem is tájékoztatta a munkálta-
tó a szakszervezetet. Timár Péter 
egy főigazgatói levélre hivatkoz-
va közölte: labor kizárólag az in-
tézmény Vasas Szent Péter utcai 
rendelőjében fog működni. El-
mondta: a szakszervezeti veze-
tőknek óraszám-kedvezmény jár, 
aminek a fele pénzben megvált-
ható. Erről törvény rendelkezik. 
Az EDDSZ helyi alapszerveze-
tének közel 600 ezer forinttal 
tartozik az intézmény. Ezt több-
ször jelezte a vezetésnek, nem 
kapott választ, így a munkaügyi 
bírósághoz fordult az ügyben. 

sz. c . sz. 

Az építők szerint a magas talajvízszint is lassítja a munkát 

Egy évvel a szennyvízberuházás tervezett befejezése előtt a város fő 
csatornamérnöke leadta jelentését. A kormányoldal és az ellenzék 
azonban különbözőképpen olvassa az adatokat. A polgármester az 
évszázad esőjéről, gyorsuló munkákról, a gondok orvoslásáról 
beszél, az ellenzék az elhúzódó építésről, kivitelezési problé-
mákról. 

Fotó: Gyenes Kálmán 

Folyt. köv. 
A helyi ellenzék gyenge pontot talált. A csatornaépítők kétség-
beesetten hajráznak, építik újra, amit elrontottak. A közgyűlés 
elé vitt jelentés kapcsán borítékolható volt a kemény vita. A hely-
zetet élezte, hogy péntek este a televíziós közvetítés után került 
sor erre a napirendi pontra. Ilyenkor szabadabb a szó. keményebb 
a hangnem. Szónoki fogásokban nem volt hiány. Kőháti Nándor 
fideszes képviselő szerint egyenesen „lángoló markológépek fé-
nyeivel bevilágított" a csatornázás. 

Tény: az érintett utcákban lakók türelmetlenek, tengernyi a 
panasz. Ráadásul az ennek kezelésére hivatott szervezet is ne-
hézkesen működik - ez is kiolvasható a város fő-fő csatornázási 
mérnökének jelentéséből. A Fidesz pedig kihasználja a csatorná-
zás kapcsán kialakult elégedetlenséget. A napokban például egy 
szocialista képviselőt a közgyűlésbe juttató körzetben két ellen-
zéki tartott lakossági fórumot csatornaügyben. 

A jelentésben szereplő tények azt mutatják: valóban nehéz 
helyzetben van a kivitelező, egyes alvállalkozók csak barmoltak 
pár csövet a földbe, ezeket a normálisan dolgozni képes cégekkel 
most javíttatják. Ha az időjárás kegyes lesz hozzájuk, még behoz-
hatják a lemaradást. 

Föltételes mód azonban a város vezetése számára nem létezik. 
A polgármestert idézve: „Nem éri meg arra politizálni, hogy balhé 
lesz belőle. Nem lesz." 

Az ellenzék azonban úgy érzi: fogást talált. Egy biztos: folyt, 
köv. A csatornázás végső határideje ugyanis az önkormányzati 
választási kampányra esik. 

MOLNÁR B. IMRE 

A csatornázást, Szeged legna-
gyobb beruházását egy év múlva 
kell befejezni. A munkák állásá-
ról jelentést készített Nóvák 
Gyula, a Szegedi Vízimözmű 
Működtető és Fejlesztő Rt. vezér-
igazgatója a közgyűlésnek. Nó-
vák optimista a befejezést illető-
en, de számos, a kivitelező által 
elkövetett hibát is jelez. A szöveg-
ből az is kiderül: 27 brigád építi a 
csatornát, a már lefektetett sza-
kaszokat pedig 21 csapat készíti 
föl az átadásra, javítja a hibákat. 

A legutóbbi közgyűlésen egy 
órán át vitatkoztak a munkák ál-
lásáról a képviselők. Botka Lász-
ló polgármester azt mondta, sze-
mélyesen meggyőződött arról, 
hogy a program határidőre és ki-
váló minőségben elkészül. Sze-
rinte a legnagyobb probléma Tá-
pén adódott, de ott fölbontotta a 
kivitelező a szerződést a minősít-
hetetlen munkát végző alvállal-
kozóval. A lakosság pedig nem 
vevő arra, hogy uszítsák - utalt a 
Fidesz által e témában szervezett 
lakossági fórumra. 

Az ellenzék vezérszónoka 
Makrai László (Fidesz) volt, aki 
az előző önkormányzat ISPA-ko-
ordinátoraként részt vett a csa-

tornázás előkészítésében. Az el-
lenzéki vélemény szerint a 185 
kilométernyi gyűjtővezetékből 
39-et adtak át eddig. Többször 
elhangzott: a beruházás készült-
sége 20 százalékos. A kormány-
oldal azonban úgy olvassa a szá-
mokat, hogy a 185 kilométernyi 
vezetékből 123 kilométernyi a 
földben van, és csak 8 kilométer-
nyit kell javítani. A kivitelezők 
pedig csak az általuk meghatáro-
zott menetrendtől tértek el - a 
sok csapadék miatt. 

A Fidesz ad hoc krízisbizottsá-
got akart létrehozni, sőt Drégelyi 
Zoltán (Fidesz) egyenesen a csa-
tornát tervező, és a műszaki el-
lenőrzést végző Novak Gyula 
visszahívását javasolta. Szerinte 
a projekt kudarcot vallott, a kivi-
telezés csapnivaló, ám a polgár-
mester kiváló retorikával siker-
projektté formálja. A polgármes-
ter védelmébe vette a kivitelezőt, 
szerinte a munkálatokat objektív 
akadályok hátráltatták. 

Csepregi András, a kivitelező 
CULVERT 2003 konzorcium 
képviseletében úgy fogalmazott: 
a határidőt tekintve nincsenek 
rossz helyzetben, a kapacitáso-
kat megnövelték. A csapadékos 

időjárás, a magas talajvíz azon-
ban akadályozza a munkát, ezzel 
nem számolhattak a beruházás 
kezdetén. Másfél méteres mély-
ségben megjelenik a talajvíz, ho-

lott a vízügyi szakvélemény sze-
rint ezzel csak háromméteres 
mélységben kellett volna szá-
molniuk. 

M. B. I. 

Tizenegymilliós segítség a minisztériumtól 

Lesz helyük a dóci 
civil közösségeknek 
Dócon a művelődési ház szolgálja a falu közösségét, helyet ad a 
rendezvényeknek, de ahhoz kicsi, hogy a civil szervezeteket is 
befogadja. A kulturális minisztérium 11 millió forinttal támogatja 
a 200 éves könyvtárépület egyik szárnyának közösségi színtérré 
alakítását. 

A 800 lelket számláló Dócnak nincs faluháza. A művelődési ház nagy-
terme ad helyet az ünnepségeknek, különböző egyéb programoknak, a 
két kistermet pedig az iskola használja: a tornaórákat ott tartják. A helyi 
civil szerveződéseknek nincs saját irodájuk, és a településen nem műkö-
dik teleház sem, ahol a lakosság hozzáférhetne az internethez. Ezt a 
helyzetet oldja majd meg a könyvtár épület egyik szárnyának felújítása 
és közösségi térré alakítása. 

A községi könyvtár épülete 200 évvel ezelőtt épült, korábban számos 
funkciót látott el, tudtuk meg Belovai Pál polgármestertől. Az 1993-ban 

. újabb funkcióváltás következett, akkor nyitották meg a könyvtárt. Az épü-
let másik szárnya viszont üresen áll ma is, ennek hasznosítására pályázott 
a dóci önkormányzat a kultuszminisztérium Közkincs programjára, s meg 
is nyerték az igényelt összeget. A 10 millió 714 ezer forintnyi hitel 100 szá-
zalék kamattámogatást élvez, s a megpályázott pénznek az ötven százalé-
kát kell visszatéríteni. A támogatásból az épületszárnyban kialakítanak egy 
közösségi teret, amely befogadja a civil szervezeteket - helyet kap például a 
polgárőrség, a mozgáskorlátozottak egyesülete - , továbbá teleház-szolgál-
tatásokat is nyújt majd a falu lakóinak. A könyvtári számítógépek ugyanis 
az új részlegbe kerülnek. 

Az elhanyagolt épületrészben a födémen és a falazaton kívül min-
dent fel kell újítani. A Közkincs-programban elnyert közel 11 millió-
hoz 5 százaléknyit tesz hozzá az önkormányzat, ebből az összegből 
fedezik a mennyezet felújítását, kicserélik a nyílászárókat, felújítják a 

• fűtés-, a víz-, és a villanyrendszert a három helyiséget magába foglaló 
épületrészben. A pályázatban vállaltaknak megfelelően a felújítást 
idén novemberben kezdik el, jövő év júniusában fejezik be. 

NYEMCSOK ÉVA 

Adó 
és méltány 
Az APEH Csongrád Megyei 
Igazgatóságához szeptember 
közepéig 5 ezer 740 darab fi-
zetéskönnyítési kérelem érke-
zett 4,7 milliárd forint adótar-
tozás ügyében. 

Az APEH-hez érkezett helyi fize-
tési könnyítések több mint 84 
százalékát, azaz 4 ezer 610 kérel-
met már elbíráltak, közülük 
mintegy 4 ezer 300 határozat 
jogerős: 41 százaléknak, 2,5 mil-
liárd forint értékben helyt adtak, 
23 százalékot azonban - 1,4 mil-
liárd forintról - elutasítottak. 

Akik a fizetési kedvezmény 
bármely formájában részesültek, 
a rászorultságuk körülményeit 
kellő részletességgel feltárták, s 
többségében okirati bizonyíté-
kokkal igazolták is. A részletfize-
tés, fizetési halasztás engedélye-
zésének rendszerint előfeltételé-
ül szabja az APEH, hogy az adózó 
a tartozása egy részét - ezzel is 
bizonyítva fizetési készségét és 
képességét - még a határozatho-
zatal előtt megfizesse. Az adó-
zókkal a személyes kapcsolatfel-
vétel, s az adózó lakóhelyén, 
székhelyén színes fényképfelvé-
telekkel is dokumentált helyszí-
ni szemle megtartása pedig a 
méltányossági ügyek elintézése 
során vált általánossá. 

Háromnapos konferencia 
az élelmiszerről Szentesen 
Az élelmiszer minősége és ellenőrzése lesz a 
témája annak a háromnapos szentesi konferen-
ciának, amelyen kilenc uniós ország szakértői 
összesen hatvan előadást tartanak. A tanács-
kozásra - a slágertéma miatt - még mindig jönnek 
a jelentkezések, eljön a McDonald's egyik ve-
zetője is. 

Történetének egyik legnagyobb rendezvényére ké-
szül a megyei önkormányzat: október 3-án, 4-én és 
5-én Szentesen, a közelmúltban fölavatott agrárin-
novációs és minőségvizsgáló központban az élelmi-
szer ellenőrzéséről, vizsgálatáról, az unió régi és új 
országainak tapasztalatairól szól hatvan előadás, és 
egy kóstolóval, üzemlátogatásokkal egybekötött ki-
állítás. Eredetileg csak a visegrádi országok részvé-
telével tervezték a konferenciát, de az unió nagy slá-
gertémája fölkeltette a figyelmet: most már többek 
között dán, olasz, görög, osztrák előadók is jönnek -
Dániából tizenhatan érkeznek- de bejelentkezett a 

McDonald's gyorsétteremlánc egyik vezetője is. A 
tanácskozásnak az Alsórét 154. alatt található agrá-
rinnovációs és minőségvizsgáló központ ad ott-
hont, nem véletlenül: mint a hétfői tájékoztatón 
Frank József, a konferenciát rendező megyei önkor-
mányzat elnöke elmondta, ez az intézmény - miu-
tán laborja megszerzi az akkreditációt - az ország el-
ső önellenőrző élelmiszer-biztonsági rendszerét 
működteti, s olyan integrátorok támogatása révén 
tartja a kapcsolatot a kistermelőkkel, mint a Hun-
gerit, a Pick, a Hód-Mezőgazda. A cégek húszmillió 
forinttal támogatták az akkreditáció megszerzésé-
hez szükséges munkát, a Hungerit pedig e központ-
ba telepíti át mikrobiológiai laborját. 

A tanácskozást a Nemzetközi Visegrádi Alap tá-
mogatja, fővédnöke Rácz Jenő egészségügyi és Gráf 
József agrárminiszter - akinek hivatalba lépése óta 
gyakrabban ellenőrzik az áruházláncokban kínált 
élelmiszereket. 

B.A. 

Várakozó betegek az intézményben 

Nyílt nap 

Fotó: Miskolczi Róbert 

A deákos iskolai életről, a 2006 
szeptemberében induló osztá-
lyokról, a felvételiről, az an-
gol-magyar két tannyelvű osz-
tályba jelentkezőknek indítandó 
előkészítő tanfolyamról kaphat-
nak tájékoztatást az érdeklődők 
ma délután 5 órától a szegedi 
Deák Ferenc Gimnáziumban. 


